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[Ingrid Jensen.] 
fra pakkeriet, men hvad de er, den dag jeg 
køber dem, er der absolut ingen garanti for, 
for vi mangler det, som jeg meget gerne ville 
ønske i denne sammenhæng: at producen- 
terne ugestempler æggene; så havde vi dog 
en vis garanti for æggenes alder og for, at 
de er friske; det er nemlig af meget stor 
værdi, når vi taler om æg. 

Landbrugsministeren (Skytte): Må jeg sige 
til det ærede medlem fru Ingrid Jensen, at 
den samme mangel på garanti for, at æggene 
er gode, når de sælges, har man, enten de er 
stemplede eller ej; det var denne fremhæ- 
velse af stemplede over for ikke-stemplede 
æg, som fik mig til at reagere i første omgang, 
ikke alene over for det ærede medlem, men 
også over for andre ærede ordførere,, der har 
bragt dette forhold ind i debatten. 

Til det;ærede medlem hr. Niels Ravn skal 
jeg nøjes med at sige, at jeg takker ham for 
tilliden til mig og mit cirkulære; men jeg 
tror, det er et spørgsmål, der bedst egner 
sig til at behandles i udvalget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagenes overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Chr. Rasmussen: Jeg foreslår, at de to lov- 
forslag henvises til et udvalg på 17 med- 
lemmer. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Den næste sag på dagordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse m. v. 

(Lovforslaget findes i tillæg A sp. 33, 
fremsættelsen i tidenden sp. 53). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Axel Ivan Pedersen: Jeg foreslår, at lov- 
forslaget henvises til indfødsretsudvalget. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i toldloven. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 29, 
fremsættelsen i tidenden sp. 44). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Jørgen Peder, Hansen: Dén ændring, der 
indeholdes i det foreliggende lovforslag, skyl- 
des som bekendt beslutningen i juni måned 
i EFTA-rådet om en yderligere fremskyn- 

delse af toldafvildingen mellem EFTA-lan- 
dene indbyrdes. Efter dette forslags gen n em - 
førelse udgør tolden 50 pct., af : basistolden 
fra den 31. oktober i år. Det er ensbetydende 
med en toldafvikling 26 måneder før det, 
der var forudsat ,i toldloven. 

Jeg savner i lovforslaget en bestemmelse 
om loven ikrafttrædelsesdato. Udeladelse 
heraf vil 홢 så vidt jeg kan se 홢 betyde, at 
loven først kan træde i kraft efter forløbet 
af 7 dage fra offentliggørelsen i Lovtidende. 
Herved kommer vi nogle dage ind i novem- 
ber måned, og det vil i givet fald medføre 
betydelige administrative vanskeligheder. 

Jeg skal ikke komme med flere bemærk- 
ninger og blot nøjes med at anbefale lov- 
forslaget. 

Harald Nielsen: Jeg kan henholde mig 
til, hvad den foregående ordfører sagde. 
Lovforslaget går jo ud på at fremme libe- 
raliseringen i henhold til vedtagelsen i 
EFTA, og det kan vi give vor tilslutning. 

Der mangler en ikrafttrædelsesdato, men 
den kan den højtærede finansminister fore- 
slå sat ind, og så skulle det hele være i 
orden. 

Jørgen Jensen: Det, der foreslås, er en 
fremrykning af tidspunktet for toldafvik- 
lingen for varer, der henhører til EFTA- 
samarbejdet, med ca. 2 år. EFTA søger 
på den måde at holde trit med fællesmar- 
kedet, og det synes jeg er fornuftigt. 

Det er dog ikke helt, let for industrien 
at disponere på længere sigt, når der stadig 
væk sker ændringer i det, grundlag, virk- 


